“甚至連巴拿巴”（史百克）
“甚至連巴拿巴也隨伙裝假”(加2﹕13)。 
何等的遺憾和悲哀，圣經記載了一些痛苦、不幸的事！尤其遺憾和悲哀的，這些痛苦、不幸的事，常常會發生，并且竟然發生在那些對新時代真理、最關緊要和最具決定性之使徒們中間！圣靈乃是圣經的監護者，他既然允許把這些事記載在圣經中，就必定真實證明它有某些正當的原因。同時這一類的事—我們悲傷的說一句—圣經記載了還有不少。
當保羅寫加拉太書、寫到第二章這里的時候，他的心境和感覺必定有特殊的轉變，所以他才這樣說“甚至連巴拿巴”！這封加拉太書或者是他許多書信中最熱切、最激烈的一封。為著維護福音的真理和純洁，他确實具有白熱化之關心、而且行在爭戰之道路上，他說了許多很猛烈很堅強的話語。 
在此、我們能覺察出他的心境和感覺乃是混合著惊訝、悲嘆和失望。“甚至連巴拿巴”！巴拿巴曾經以友道待他。當耶路撒冷的眾使徒對他猜疑懼怕、甚至“不信他是門徒”(徒9﹕26)，在這种非常孤立之時，惟有巴拿巴接待他！當他在大數正在需要幫助之時，巴拿巴曾經由安提阿去尋找他，帶他去到安提阿！巴拿巴曾經与他一同作工、一同勞苦、一同傳道至遠方！當他向外邦人盡他的職事時、有許多事發生，巴拿巴曾經親眼看見、親自有份并且一同得榮！巴拿巴原是個“好人”(徒11﹕24)！但現在巴拿巴竟然隨伙裝假！這能是真的么？
當有人從雃各(似乎一直持守律法主義之態度)那里來到安提阿的時候，彼得和其余的猶太人皆退去、与外邦人隔開。保羅對彼得(五旬節開頭的時日、与雃各持同樣態度，但后來改變了)這种行動并沒有發出甚么惊訝，只是定罪責備而已(加2﹕11)。但這种种族的偏見歧視和差別待遇，竟然接近并波及于他親愛的朋友巴拿巴，實在使他震顫、激動，而惊愕的說“甚至連巴拿巴”！這件事豈不是顯露巴拿巴里面誘陷裝假之行為么？保羅和巴拿巴曾經在一起作工一段時日，巴拿巴的欺瞞暫時雖被遮蓋，但現在終于顯明。后來在馬可(巴拿巴的表侄)的事情上又顯露一次，結果、保羅 和他在主的工作上長久分開了！

"Even Barnabas" by T. Austin-Sparks
"...even Barnabas was carried away with their dissimulation." (Galatians 2:13.) 

What a pity that such painful and unhappy incidents should have been placed on record for all time! What a still greater pity that they should ever have happened at all, and that right at the heart of the Apostolic circle in those most vital and crucial of all days! The Holy Spirit, as Custodian of the Divine records, must have had some very justifying reason for causing or allowing such things to be in the Bible. And there are - sad to say - not a few of such things. 

When Paul wrote this in his letter there must have been a distinct change in his tone at these words - "even Barnabas". This is, perhaps, the most vehement of all his letters. He is truly on the war-path in white-hot jealousy for the truth and purity of the Gospel, and he says some very strong things. 

But at this point we can discern the mingled tones of surprise, grief, disappointment. "Even Barnabas" - Barnabas: the one who had befriended him when, being under suspicion, he stood alone, the other Apostles fearing him and "not believing that he was a disciple"! The one who had sought him out at Tarsus as the man needed for the hour! The one who had been committed with him to the work and had laboured and travelled far with him! The one who had seen and shared and gloried in his ministry to the Gentiles! Barnabas, the "good man" (Acts 11:24)! Can it be true? 

When certain from James came to Antioch Peter withdrew and others also. Paul does not emit surprise over Peter, only condemnation (Gal. 2:11). But for race-prejudice and discrimination to approach in his dear friend Barnabas, that shocks him, and he says in astonishment, "Even Barnabas"! Was this the betrayal of something in Barnabas, which, although for some time it was covered over and they worked on together for a while, yet eventually came out again in another connection and resulted in their permanent separation in the work?
我們在這件事上得著甚么益處呢？難道我們能抓牢巴拿巴的缺點，而無錯誤之審斷，僅僅予以殘酷的批評和打擊么？不！這里有某些事說明基督徒領袖間彼此和諧配搭之關系、受到了極其痛苦的掠奪和傷害。在使徒時代開頭年日之光榮歷史中，有這件事情發生，圣靈意欲我們學到甚么功課呢？保羅怎么說呢？—裝假。何謂
“裝假”？裝假就是虛偽、隱匿；裝假也就是明處一套、暗處一套﹕意即欺瞞、不實、虛謊。 

有一節圣經直接說到這件事—“懼怕人的，陷入网羅”(箴29﹕25)。或者在別的
事情和路徑上、巴拿巴不會懼怕人，但從這個軟弱—致命的軟弱—來看，當舊約
律法(捆綁)時代轉換為新約恩典(在靈和真里之自由)時代、那個極其嚴重之論題，正應予以比較平衡之時，證明他在容讓他天然脾性或气質(懼怕人)、來管治他這個人，結果產生“裝假”的行為。很明顯的、巴拿巴是一個很會社交、善于親睦的人﹕這是他的素性。這种素性的特點就是不喜歡作無名的人；喜歡在人中間特殊、俾得人稱贊、捧場；或者喜歡影響人對自己的興趣事奉、有羡慕和跟隨等等。所以他為著得人喜悅并孚眾望、他就陷落在妥協的悲劇中。這是教訓我們﹕當某些重大嚴肅之事在我們手中等待處理之時，我們應當确定站穩在屬靈的原則上，不能偏向政策和手腕。否則、必要落進不幸的災害里。 
是的、我們知道這件事對巴拿巴來說，并不是一件簡單的事。這件真正偶發之事記載在圣經中，有它特別意義。它清楚确定給我們看見﹕遺傳、慣例、制度、系統，乃是具有極其可怕之力量的。這种遺傳、慣例、制度、系統之強大勢力，引發誘出了新時代最大使徒一切圣洁的激烈忿怒。這种猶太教律法制度化的因素是至死不屈的。保羅曾經是掃羅、他就是這個至死不屈之猶太律法制度的結晶！他需要主耶穌個人親自在榮耀中向他顯現，用他掠奪蹂躪性的大能，破裂折斷保羅的猶太律法制度，使他清楚的得著釋放。從他得著釋放和自由那日開始、一直到他程途的末了，他惟一的信息、講論和見證就是﹕舊的遺傳、慣例、制度、系統業已終結，歸于無有。保羅已經太清楚的看見﹕(1)把新約的事奉，當作舊約律法制度的延長；(2)把舊約律法制度試以攙雜或混合在新約的事奉里；這兩种都是為神子民帶下大難和災害的。(新約的事奉乃是表現活的基督，舊約的律法制度乃是死的宗教事物；這是兩种完全不同的境界、而且是相触的。新約是在靈和真里的，舊約是在肉體和血(魂)里的。)
加拉太書第二章接下去，就是我們很熟悉的第二十節“我已經与基督同釘十字架”。這正是指明基督的十字架、已經“結束”了一切老舊的遺傳、慣例、制度和系統。后來第五章又說“十字架討厭的地方”，意即十字架是使人不喜悅、令人受辱、叫人絆跌的。由上下文可知，這個使人不喜悅、令人受辱、叫人絆跌的討厭十字架，乃是指著有關妥協、調和、投降之事說的。意即為著救援保持我們的面子和尊嚴、我們的立場和見地、我們的利益和优勢等等。 
What are we to make of it? Can we, without wrongly judging Barnabas, put our finger on that flaw, that something which so painfully spoiled a relationship? What is it that we are intended to learn from this being put into the glorious story of the first years? What did Paul call it? - dissimulation. What is dissimulation? It is hypocrisy, play-acting; literally it means 'from behind a mask': pretence, unreality, falsehood. 

There is a Scripture that touches this very directly - "the fear of man bringeth a snare" (Prov. 29:25). Perhaps in other ways Barnabas was not afraid of men, but the weakness - the fatal weakness - that shows itself here is allowing his natural temperament to govern him when most serious issues were in the balances. Barnabas was evidently a very sociable man: that was his temperament. The feature of that temperament is that it does not like to be unpopular; out of standing with people whom it wants to please or who can affect its interests. This, therefore, is the tragedy of compromise for the sake of pleasantness and popularity. This is the disastrous leaning to policy instead of standing firm on principle when serious matters are on hand. 

Yes, we know that it was no simple matter for Barnabas. This very incident brings out into clear definition the terrible strength of a system and tradition. All the holy vehemence of the greatest Apostle is drawn out in wrath by the strength of this system. This judaising element was going to die hard. It had taken the devastating power of a personal appearing in glory on the part of the Lord to break Paul clear of it. It was going to be the everything-or-nothing question from then onward. If a mask of insincerity, prevarication, equivocation, and disguise was being put on, then Paul tore it off with no light hand. He saw too clearly the disaster of both the old system, and of trying to be two contrary things. 
In this same chapter verse 20 occurs. Everybody knows Galatians 2:20. There it is shown that the Cross of Christ puts 'Finish' to this kind of thing. Later in the letter, reference will be made to "the offence of the cross". That offence in this context is in relation to compromise in order to save our face, our standing our advantage, and so on. 

這是一件慘痛的泄露和顯示，也是一事實，說明一個“好人”(徒11﹕24)，一個曾經看見過“為著神的偉大事奉”，而且自己也在其中密切的有分、為神作了許多事工的人，竟然因沒有出一切代价、來持守真理和屬靈原則，結果落進“明哲保身，安全第一”之网羅里。這件事對于我們有許多的教訓，但概括結論就是高呼我們—要真實！
要正直！要透明！不要首先行動生活在人面前，要首先行動生活在神面前！永遠不要僅僅在開頭的日子是那么好、那么受人尊敬，但到末了、竟然落進這句判語里—“甚至連巴拿巴也隨伙裝假！”
為甚么一個偉大超群的友誼和長久生活在一起的同伴，竟然遇到這种不幸的挫折，以致分裂呢？豈不是因巴拿巴對保羅這個蒙神特別“揀選的器皿”、開頭很歡喜，但看見保羅被神主宰的使用、他的深處竟產生了隱藏的嫉妒，直到他個人的某些利益、興趣、揀選，和他素性上的軟弱，被人摸著触怒所致么？保羅曾經得著“耶穌基督的啟示”，他完全把自己奉獻棄絕在這啟示里，并且因這啟示而成為堅強、甚至有時似為專橫暴虐的人。他雖然有必須反對的，但不是為他自己，乃明示為著基督。有一件事是保羅無論如何所不能嘉許贊同的，就是“妥協”。他不僅有絕對的強制能力、并且有全然的忍耐能力，然而他不能有雙重關系、有貳心、忽是忽非。
巴拿巴可能曾經要求和平、欲望大家都相安無事，并且應當作某些事來成全。但那個某些事引他“騎牆”，或者引他站在兩個完全不能相容—一個屬天、一個屬地—之“妥協”的地位上，末了、這位時常作“好人”的、制造了一件可怕的錯誤，失落了与保羅永遠建立偉大友誼和同工關系之可能性！
但主的工作和見證必須是繼續向前的。有壓倒一切的證据、巴拿巴仍是全然持守并站牢耶路撒冷他朋友的立場。在這個奠定新舊時代最偉大之轉換論題上，巴拿巴允許他自己不僅接受了雃各深的影響，而且也顯明他那堅強猶太樣的偏向。所以在這個轉換中、非常清楚的予以區別，究竟是把人帶進新時代里呢？抑是把人留在舊時代中？巴拿巴沒有站穩屬靈的見證、最后衰敗、消失了。然而主卻揀選了西拉代替了他，甚至也揀選了馬可—曾經是保羅和巴拿巴爭論之焦點，于后來的年日中，成為彼得和保
羅“有益”的同伴。
轉角的地方總是危險的地方，經過轉角的時間也必是危險的時間。歷史中每一個時代的轉角都有不少不幸的事發生，古時的圣徒包括在內，今日的圣徒也包括在內。
愿主施恩幫助我們，使我們在這些有益的教訓和亮光中，學習基督、而表現真實、正直、透明！（徐編）
編者注﹕此篇信息“甚至連巴拿巴” (Even Barnabas)源自1962年1月史百克
“見證報”(A Witness and A Testimony)。非直譯乃編譯。
It is a sad revelation, and fact, that a "good man"; one who has seen great service for God; and has had association at close quarters with so much of God's work, can fall into the snare of 'safety first' rather than stand by truth and principle at all costs. This has much to teach us, but it is all summed up in the cry - 'Be true!' 'Be honest!' ' Be transparent!' Do not walk with men first, but walk before God. May it never be that all that may be so good and creditable eventually falls under this verdict - "...even Barnabas was carried away."
So, a great friendship and a vital colleagueship was threatened and then disrupted by - what? Was it a secret jealousy of the outworking of the sovereign choice and using of that 'vessel', the vessel over which Barnabas rejoiced until some personal interest or temperamental weakness was touched? Paul may have been a rather strong and sometimes overbearing man in the utterness of his abandon to what had come to him "by revelation of Jesus Christ". What he had to be AGAINST, still marked him as FOR Christ. One thing Paul could not countenance on any account was compromise. He was capable of being both very forceful and forbearing, but he was not capable of being double. 
Barnabas may have wanted peace, and would do ANYTHING for it. But that ANYTHING might lead him into 'sitting on the fence' or trying to agree with two irreconcilable positions, and the end be that for all time a "good man" made a terrible mistake, so that the potentialities of a great friendship and partnership were lost. 
But the work must go on. Barnabas had an overwhelming amount of evidence as to where his friend stood, and how utterly he stood on this, the greatest dispensational, issue, and he allowed himself to be influenced by James and his strong leaning to the Jewish complexion. So, in the transition, which was making distinctions very clear and putting men on this side or on that, Barnabas EVENTUALLY fades out. Silas (Silvanus) fills the gap, and even John Mark who brought the relationship to a crisis becomes - at length - 'profitable' to both Peter and Paul. 
Turning corners is always a perilous time, and in the turning of the dispensations, in which these early saints were involved, there were not a few casualties. 

The Lord help us to be true to all the light available.
